
HJÆLP! 

Stort set ingen mobildækning og en gammel telefonledning, der giver 5,6 mb ned og 0,7 mb op 

Kære udvalg 

Kan det virkelig være rigtigt, at vi i så lille et land ikke kan sikre, at alle borgere kan bruge en mobiltelefon 

og heller ikke kan få en ordentlig bredbåndsdækning? Hvorfor er der ikke politisk bevågenhed for at 

forsyningspligten ikke kun handler om afhentning af skrald og muligheden for at få lys, men også gælder 

det digitale område. Det offentlige kræver, at alle henvendelser skal foregå digitalt og alligevel er det ikke 

sikret politisk, at alle reelt kan bruge digitale løsninger.  

Vi er en familier på fem – to voksne, to gymnasieelever og en i den danske folkeskole. Alle er afhængige af 

at kunne benytte internettet, men med en hastighed på 5,6 mb ned og 0,7 mb op er det nærmest umuligt. 

Nogle gange må drengene blive på skolen for at lave lektier, idet der foregår via nettet. Skal vi åbne en mail 

tager det flere minutter osv. Vi føler os simpelthen til grin. Vi bor ca. 14 km syd for køge, og har alene en 

gammel telefonledning til ejendommen. TDC har fundet to gamle ledninger, som nu er flettet sammen så vi 

er ”oppe på” en hastighed der siger 5,6 mb på en god dag og 0,7 mb op. For at bruge to telefonledninger 

betaler vi dobbelt telefonafgift!! Skal vi have fibernet koster det os 350.000 kr. Vi har begge fuldtidsarbejde 

og er på ingen måder krævende – men føler efterhånden, at arrogancen på dette område har nået 

topmålet. Vi ved fra TDC at der ikke er planer om at vi får fibernet. Hvad har I tænkt Jer at gøre for borgere 

som os? 

Til sammenligning har vi ødegård i Sverige midt i et skovområde langt fra alfarvej – og her kan vi godt få 

fibernet!  
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